
P R O T O K Ó Ł  Nr XXXVIII/2017
ze zwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Miłomłynie

odbytej w dniu 28 czerwca 2017 r.

Początek sesji godz. 9.00
Zakończenie sesji godz. 11.25

Radni obecni: wg załączonej listy obecności (Zał. Nr 1 do protokołu).
Zaproszeni goście: wg załącznika Nr 2 do protokołu.

Radni obecni - 10
Radni nieobecni -   5
Radni nieobecni - Nadzieja Jakubczyk

Joanna Karabinowska
Krzysztof Kijański
Alina Król

  Grzegorz Walaszczyk      

Adn. pkt 1. Otwarcia XXXVIII zwyczajnej sesji Rady Miejskiej dokonał Przewodniczący 
Rady Miejskiej  –  Radosław Gross,  stwierdzając  na  podstawie  listy  obecności  quorum do 
podejmowania prawomocnych uchwał.

Powitał radnych oraz zaproszonych gości.    
Następnie Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad:

1. Otwarcie i odczytanie porządku obrad
2. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji
3. Interpelacje i zapytania radnych oraz sołtysów
4. Informacja z działalności Burmistrza w okresie między sesjami oraz działań podejmowanych 

w  kierunku  aktywizacji  inwestycyjnej  na  terenie  „Obszaru  Ochrony  Uzdrowiskowej 
Miłomłyn”

5. Informacja o stanie:
• bezpieczeństwa publicznego – Posterunek Policji
• ochrony przeciwpożarowej – jednostki Ochotniczej Straży Pożarnej.

6. Podjęcie uchwał w sprawie:
• zbycia nieruchomości
• zbycia nieruchomości
• nabycia nieruchomości
• uchwalenia  Statutu  Miejsko-Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej 

w Miłomłynie
• zmiany  regulaminu  określającego  wysokość  stawek  i  szczegółowe  warunki 

przyznawania nauczycielom dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego 
i  za  warunki  pracy  oraz  wysokość  i  warunki  wypłacania  innych  składników 
wynagradzania  wynikających  ze  stosunku  pracy,  szczegółowe  warunki  obliczania 
i  wypłacania  wynagrodzenia  za  godziny  ponadwymiarowe  i  godziny  doraźnych 
zastępstw,  a  także  wysokość  nauczycielskiego  dodatku  mieszkaniowego  oraz 
szczegółowe zasady jego przyznawania i wypłacania

• ustalenia sieci oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych oraz innych form 
wychowania przedszkolnego prowadzonych przez Gminę Miłomłyn
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• określenia kryteriów obowiązujących na drugim etapie postępowania rekrutacyjnego 
do oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych i punktów przedszkolnych, 
dla  których  organem  prowadzącym  jest  Gmina  Miłomłyn,  liczby  punktów 
przyznanych  wymienionym  kryteriom  oraz  dokumentów  niezbędnych  do  ich 
potwierdzenia

• zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Miłomłyn na lata 2017-
2031,

• zmian w budżecie Miasta i Gminy Miłomłyn na 2017 rok.
7. Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych oraz sołtysów
8. Wolne wnioski i informacje
9. Zakończenie obrad sesji.

Do porządku obrad nie zgłoszono wniosków.

Adn. pkt 2. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poinformował,  że  protokół  z  ostatniej  sesji  był 
wyłożony do wglądu i radni mogli się zapoznać z jego treścią przed sesją. Radni nie zgłosili 
uwag do protokołu i w związku z tym Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek 
o przyjęcie protokołu bez odczytywania.

„Za” przyjęciem protokołu głosowało 10 radnych, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0.

Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  protokół  z  ostatniej  sesji  został  przyjęty 
jednogłośnie.

Adn. pkt 3. Interpelacje i zapytania radnych oraz sołtysów.

Radny Grzegorz Żmijewski zapytał Burmistrza o naprawę drogi gminnej prowadzącej 
z Liksajn do miejscowości Dziśnity, która została zniszczona jesienią ubiegłego roku, bądź 
wiosną tego roku. Słyszał, że na tej drodze była jakaś komisja i podjęła ustalenia co do jej 
naprawy.  Pomimo to nawierzchnia drogi w dalszym ciągu jest  nieprzejezdna.  Mieszkańcy 
zgłaszają, że nie mogą tą drogą dojechać ciągnikiem do swojego pola. Wie, kto zniszczył tę 
drogę.

Burmistrz Miasta i Gminy Stanisław Siwkowski poinformował, iż wie, że były jakieś 
ustalenia  w sprawie  naprawy tej  drogi.  Dodał,  że  droga  ta  nie  jest  drogą  gminną,  tylko 
powiatową. 

Sołtys  Sołectwa  Liksajny,  Pani  Donela  Zegadło  poinformowała,  iż  w  tej  sprawie 
rozmawiała  z  Panem Puzonem, Z-cą Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych w Ostródzie, 
który  twierdził,  że  jeżeli  warunki  będą  odpowiadały,  to  droga  będzie  naprawiona. 
Zasugerowała, by pociągnąć do odpowiedzialności osobę, która zniszczyła nawierzchnię tej 
drogi wywożąc drewno z lasu. Na dzień dzisiejszy droga ta nie została jeszcze naprawiona.

Radna Zdzisława Milkowska poinformowała, że źle został położony chodnik przy ul. 
Twardej w Miłomłynie na odcinku pod mostem znajdującym się w ciągu tej drogi. Ponadto 
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pod  mostem chodnik został położony tylko z jednej strony jezdni. Po drugiej stronie jezdni 
pobocze  zostało  wysypane  piaskiem,  co  nie  wygląda  estetycznie.  Zaproponowała,  by 
wystąpić do firmy Budimex o poprawę estetyki tego miejsca. 

Burmistrz  Miasta  i  Gminy  Stanisław  Siwkowski  poinformował,  że  na  wykonane 
prace jest gwarancja. Droga ta należy do powiatu. Pomimo to gmina wystąpi do wykonawcy.

Sołtys Sołectwa Liksajny, Pani Donela Zegadło poinformowała, iż na dzisiejszą sesję 
Rady przybyła delegacja mieszkańców Liksajn w sprawie drogi w Liksajnach z myślą, że 
będzie  obecny  Starosta  Ostródzki  i  Dyrektor  Zarządu  Dróg  Powiatowych  w  Ostródzie. 
Nie wie, czy celowo nie przyjeżdżają na sesję. Skoro ich nie ma, to zapytała Burmistrza, czy 
wie coś na temat naprawy tej drogi.

Burmistrz Miasta i Gminy Stanisław Siwkowski poinformował, że Starosta Ostródzki 
i Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych byli zaproszeni na poprzednią i obecną sesję Rady. 
Na  poprzednią  sesję  nie  przybyli  z  uwagi  na  obowiązki  służbowe.  Nie  wiadomo,  czy 
przybędą na  dzisiejszą sesję. Prędzej, czy później i tak doprowadzi do spotkania ze Starostą. 
W sprawie  remontu  tej  drogi  i  mostu  znajdującego  się  w jej  ciągu  spotkał  się  wspólnie 
z Nadleśniczym Nadleśnictwa Miłomłyn, Starostą Ostródzkim i Dyrektorem Zarządu Dróg 
Powiatowych. Więcej na ten temat powie w kolejnym punkcie porządku obrad.

Adn. pkt 4. Informacja z działalności Burmistrza w okresie między sesjami oraz działań 
podejmowanych  w  kierunku  aktywizacji  inwestycyjnej  na  terenie  „Obszaru  Ochrony 
Uzdrowiskowej Miłomłyn”.

Burmistrz  Miasta  i  Gminy  Stanisław  Siwkowski  przedstawił  informację 
z działalności w okresie między sesjami oraz działań podejmowanych w kierunku aktywizacji 
inwestycyjnej  na  terenie  „Obszaru  Ochrony  Uzdrowiskowej  Miłomłyn”.  Ponadto 
poinformował,  że  Spółka  „Neuphoria”  wystąpiła  już  o  pozwolenie  na  budowę  Centrum 
Badawczego-Rozwojowego „Neurosphera” w Miłomłynie. 

Informacja wg załącznika
Nr 3 do protokołu.

Przewodniczący  Rady Miejskiej  Radosław Gross  poprosił  Burmistrza  o  uściślenie 
informacji o kosztach związanych z gazyfikacją Miłomłyna.

Burmistrz Miasta i Gminy Stanisław Siwkowski poinformował, że koszt gazyfikacji 
Miłomłyna wyniesie ok. 2 mln zł. Gmina nie dokłada nic do tej inwestycji.

Radny Grzegorz Żmijewski doprecyzował wypowiedź Burmistrza odnośnie spotkania 
Burmistrza,  Starosty  Ostródzkiego  i  Nadleśniczego  Nadleśnictwa  Miłomłyn  w  sprawie 
remontu  drogi  powiatowej  w  Liksajnach  oraz  mostu  znajdującego  się  w  ciągu  tej  drogi. 
Poinformował, że Nadleśnictwo jest zainteresowane tą sprawą i chce pomóc w remoncie tej 
drogi i mostu, ale tryb uzyskania pieniędzy z funduszu leśnego nie jest taki prosty. Uzyskanie 
pieniędzy musi być dobrze udokumentowane (plany finansowe). Projekt musiałby wpłynąć 
jeszcze do końca  września  br.,  by był  ujęty w planach na  2018 r.  Jeżeli  droga ta  będzie 
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wyremontowana z udziałem środków funduszu leśnego, to będzie musiała być drogą, którą 
będą mogły jeździć samochody z drewnem. W przeciwnym wypadku Generalny Dyrektor 
Lasów Państwowych nie wyrazi zgody na dofinansowanie tej inwestycji. 

Do przedstawionej informacji przez Burmistrza nie zgłoszono pytań.

Adn, pkt 5. Informacja o stanie:
• bezpieczeństwa publicznego – Posterunek Policji
• ochrony przeciwpożarowej – jednostki Ochotniczej Straży Pożarnej. 

Informację o stanie bezpieczeństwa publicznego - Posterunek Policji przedstawił Kierownik 
Posterunku Policji, Pan Wojciech Lempek. Poinformował, że Posterunek Policji w Miłomłynie składa 
się  z  dwóch  dzielnicowych,  jednego  policjanta  służby  kryminalnej,  jednego  policjanta  służby 
prewencyjnej i kierownika posterunku.

W pierwszym półroczu, do dnia dzisiejszego miejscowi policjanci:
• przeprowadzili ogółem 56 interwencji (w ubiegłym roku 50),
• zatrzymali sprawców na gorącym uczynku - 1,
• ujawnili osoby poszukiwane -1,
• doprowadzili  do sądów, prokuratur,  zakładów karnych – 3 osoby (w ubiegłym roku - 10), 

wylegitymowano 206 (w ubiegłym roku 45),
• sporządzili  wywiady,  ustalenia  dla  różnych  sądów,  prokuratur,  komorników  sądowych, 

organów wojskowych, innych jednostek policji ogółem - 154  (w ubiegłym roku 121),
• odbyli spotkań ze społeczeństwem -  79, (w ubiegłym roku - 12),
• przeprowadzili  działania  z  innymi  podmiotami  tj.  strażą  rybacką,  strażą  leśną,  ośrodkiem 

pomocy społecznej w Miłomłynie - 57,  
• dzielnicowi przeprowadzili spotkania, rozmowy posesyjne - 225 (w ubiegłym roku - 149),
• nałożono mandatów karnych ogółem - 14 (w ubiegłym roku - 5),
• pouczeń - 25, (w ubiegłym roku - 9).

W tym roku poprowadzono 43 sprawy kryminalne (w ubiegłym roku – 46) – wykrywalność 
75 %, 10,3 % więcej niż w roku ubiegłym,

• kradzieże cudzych rzeczy – wykrywalność na poziomie 57 %, wzrost o 23,8 % w stosunku do 
roku ubiegłego, 

• uszczerbek na zdrowiu - wykrywalność 100 %,
• przestępstwa gospodarcze - wykrywalność  33,3%,
• przestępstwa drogowe - wykrywalność 100 %, w ubiegłym roku 92,9 %,
• prowadzenie pojazdów w stanie nietrzeźwości – wykryto 9 przypadków. 

Ponadto Posterunek Policji  w Miłomłynie prowadzi zgodnie z planem działania w ramach 
różnych  akcji  i  programów:  bezdomni,  bezpieczne  ferie,  Boże  Ciało,  długi  weekend,  bezpieczne 
wakacje,  powiatowy program działań  na  rzecz  bezpieczeństwa  pieszych,  działania  profilaktyczne 
w obszarze bezpieczeństwa pieszych polegające na pogadankach edukacyjnych w szkołach.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Radosław  Gross  zwrócił  się  z  prośbą  do  Kierownika 
Posterunku Policji o przedstawienie harmonogramu pracy miejscowej policji.

Kierownik  Posterunku  Policji  poinformował,  że  policja  w  Miłomłynie  pracuje  od 
poniedziałku do piątku w godz. 7.00-15.00. Natomiast w soboty i w niedziele miejscowi policjanci 
wspomagają Powiatową Policję w Ostródzie.
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Burmistrz Miasta i Gminy Stanisław Siwkowski zapytał, czy są wakaty na posterunku policji.

Kierownik Posterunku Policji poinformował, że nie.

Przewodniczący Rady Miejskiej Radosław Gross stwierdził, iż z tego wynika, że w soboty 
i w niedziele pozostaje tylko telefon alarmowy.

Burmistrz Miasta i Gminy Stanisław Siwkowski poinformował, że w budżecie gminy na ten 
rok zabezpieczono pieniądze na ewentualne uruchomienie służb prewencyjnych. Dyżury policjantów 
będą pełnione m. in. w obchody Dni Miłomłyna oraz dożynki gminne. 

Kierownik Posterunku Policji, Pan Wojciech Lempek poinformował, że miejscowa policja ma 
problem z  samochodem,  który jest  już  wyeksploatowany i  wymaga  częstych  remontów.  Dlatego 
zwrócił się z prośbą do Burmistrza o dofinansowanie do zakupu nowego samochodu.

Burmistrz Miasta i Gminy Stanisław Siwkowski poinformował, że na dzień dzisiejszy gminy 
nie stać na dofinansowanie do zakupu nowego samochodu dla miejscowej policji,  gdyż ma swoje 
potrzeby inwestycyjne. Samochody powinno sfinansować Ministerstwo Spraw Wewnętrznych.   

Radny Mirosław Ruczyński zasugerował, by miejscowi policjanci zwracali uwagę na osoby 
kierujące pojazdami po ul. Twardej w Miłomłynie, którzy na skrzyżowaniu przy budynku byłej GS 
„ścinają” zakręt.

Radny Wiesław Lisek poinformował, że jest za tym, by w budżecie gminy na przyszły rok 
rozważyć  możliwość zarezerwowania  środków na  dofinansowanie  do zakupu nowego samochodu 
policji. Dodał, że problem z samochodem jest od kilku lat.

Więcej pytań do przedstawionej informacji nie zgłoszono.

Informację  o  stanie  ochrony  pożarowej,  w  zastępstwie  za  Komendanta  Gminnego  OSP 
przedstawił Burmistrz Miasta i Gminy Stanisław Siwkowski.

Informacja wg załącznika
Nr 4 do protokołu.

W tym czasie sesję Rady opuścił radny Kazimierz Czarnecki.

Do przedstawionej informacji nie zgłoszono pytań.

Adn. pkt 6. Podjęcie uchwał w sprawie.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Radosław  Gross  przedłożył  projekty  uchwał 
w sprawie:

zbycia nieruchomości

Przewodniczący Rady poinformował,  że  projekt  uchwały był  omawiany na  posiedzeniach 
komisji Rady Miejskiej. Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag.

W związku z tym Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek o podjęcie uchwały 
w sprawie zbycia nieruchomości.

5



„Za” podjęciem uchwały głosowało 9 radnych, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0.

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie zbycia nieruchomości została podjęta 
jednogłośnie.

Uchwała Nr XXXVIII/206/2017
wg załącznika Nr 5 do protokołu

zbycia nieruchomości

Przewodniczący Rady poinformował,  że  projekt  uchwały był  omawiany na  posiedzeniach 
komisji Rady Miejskiej. Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag.

W związku z tym Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek o podjęcie uchwały 
w sprawie zbycia nieruchomości.

„Za” podjęciem uchwały głosowało 9 radnych, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0.

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie zbycia nieruchomości została podjęta 
jednogłośnie.

Uchwała Nr XXXVIII/207/2017
wg załącznika Nr 6 do protokołu.

nabycia nieruchomości

Przewodniczący Rady poinformował,  że  projekt  uchwały był  omawiany na  posiedzeniach 
komisji Rady Miejskiej. Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag.

W związku z tym Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek o podjęcie uchwały 
w sprawie nabycia nieruchomości.

„Za” podjęciem uchwały głosowało 8 radnych, „przeciw” 0, „wstrzymał się” 1 radny.

Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  uchwała  w  sprawie  nabycia  nieruchomości  została 
podjęta.

Uchwała Nr XXXVIII/208/2017
wg załącznika Nr 7 do protokołu.

uchwalenia Statutu Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Miłomłynie

Przewodniczący Rady poinformował,  że  projekt  uchwały był  omawiany na  posiedzeniach 
komisji Rady Miejskiej. Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag.

W związku z tym Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek o podjęcie uchwały 
w sprawie uchwalenia Statutu Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Miłomłynie.

„Za” podjęciem uchwały głosowało 9 radnych, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0.
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Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  uchwała  w  sprawie  uchwalenia  Statutu  Miejsko-
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Miłomłynie została podjęta jednogłośnie.

Uchwała Nr XXXVIII/209/2017
wg załącznika Nr 8 do protokołu.

zmiany  regulaminu  określającego  wysokość  stawek  i  szczegółowe  warunki  przyznawania 
nauczycielom dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy oraz 
wysokość i warunki wypłacania innych składników wynagradzania wynikających ze stosunku 
pracy,  szczegółowe  warunki  obliczania  i  wypłacania  wynagrodzenia  za  godziny 
ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw, a także wysokość nauczycielskiego dodatku 
mieszkaniowego oraz szczegółowe zasady jego przyznawania i wypłacania

Przewodniczący Rady poinformował,  że  projekt  uchwały był  omawiany na  posiedzeniach 
komisji Rady Miejskiej. Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag.

W związku z tym Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek o podjęcie uchwały 
w sprawie zmiany regulaminu określającego wysokość stawek i szczegółowe warunki przyznawania 
nauczycielom  dodatków:  za  wysługę  lat,  motywacyjnego,  funkcyjnego  i  za  warunki  pracy  oraz 
wysokość i warunki wypłacania innych składników wynagradzania wynikających ze stosunku pracy, 
szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny 
doraźnych zastępstw, a także wysokość nauczycielskiego dodatku mieszkaniowego oraz szczegółowe 
zasady jego przyznawania i wypłacania.

„Za” podjęciem uchwały głosowało 9 radnych, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0.

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie.

Uchwała Nr XXXVIII/210/2017
wg załącznika Nr 9 do protokołu.

ustalenia  sieci  oddziałów  przedszkolnych  w  szkołach  podstawowych  oraz  innych  form 
wychowania przedszkolnego prowadzonych przez Gminę Miłomłyn

Przewodniczący Rady poinformował,  że  projekt  uchwały był  omawiany na  posiedzeniach 
komisji Rady Miejskiej. Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag.

W związku z tym Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek o podjęcie uchwały 
w sprawie ustalenia  sieci  oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych oraz  innych form 
wychowania przedszkolnego prowadzonych przez Gminę Miłomłyn.

„Za” podjęciem uchwały głosowało 9 radnych, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0.

Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  uchwała  w  sprawie  ustalenia  sieci  oddziałów 
przedszkolnych  w  szkołach  podstawowych  oraz  innych  form  wychowania  przedszkolnego 
prowadzonych przez Gminę Miłomłyn została podjęta jednogłośnie.

Uchwała Nr XXXVIII/211/2017
wg załącznika Nr 10 do protokołu.
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określenia  kryteriów  obowiązujących  na  drugim  etapie  postępowania  rekrutacyjnego  do 
oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych i  punktów przedszkolnych,  dla których 
organem  prowadzącym  jest  Gmina  Miłomłyn,  liczby  punktów  przyznanych  wymienionym 
kryteriom oraz dokumentów niezbędnych do ich potwierdzenia

Przewodniczący Rady poinformował,  że  projekt  uchwały był  omawiany na  posiedzeniach 
komisji Rady Miejskiej. Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag.

W związku z tym Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek o podjęcie uchwały 
w sprawie określenia kryteriów obowiązujących na drugim etapie postępowania rekrutacyjnego do 
oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych i punktów przedszkolnych, dla których organem 
prowadzącym  jest  Gmina  Miłomłyn,  liczby  punktów  przyznanych  wymienionym  kryteriom oraz 
dokumentów niezbędnych do ich potwierdzenia.

„Za” podjęciem uchwały głosowało 9 radnych, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0.

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie określenia kryteriów obowiązujących 
na  drugim  etapie  postępowania  rekrutacyjnego  do  oddziałów  przedszkolnych  w  szkołach 
podstawowych i punktów przedszkolnych, dla których organem prowadzącym jest Gmina Miłomłyn, 
liczby  punktów  przyznanych  wymienionym  kryteriom  oraz  dokumentów  niezbędnych  do  ich 
potwierdzenia została podjęta jednogłośnie.

Uchwała Nr XXXVIII/212/2017
wg załącznika Nr 11 do protokołu.

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Miłomłyn na lata 2017-2031

Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  projekt  uchwały  był  omawiany  na 
posiedzeniach komisji Rady Miejskiej. Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 
Następnie zwrócił się z prośbą do Skarbnika Miasta i Gminy o omówienie proponowanych 
zmian.

Skarbnik  Miasta  i  Gminy  Sylwia  Bartoszuk  omówiła  proponowane  zmiany  do 
Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2017-2031 i do budżetu Miasta i Gminy Miłomłyn 
na 2017 r. zgodnie z uzasadnieniem do projektu uchwały.

Do projektów uchwał nie zgłoszono uwag

W związku z tym Przewodniczący Rady wystąpił z wnioskiem o podjęcie uchwały 
w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Miłomłyn na lata 2017-
2031.

„Za” podjęciem uchwały głosowało 8 radnych, „przeciw” 0, „wstrzymał się” 1 radny.

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Miasta i Gminy Miłomłyn na lata 2017-2031  została podjęta.

Uchwała Nr XXXVIII/213/2017
wg załącznika Nr 12 do protokołu.
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zmian w budżecie Miasta i Gminy Miłomłyn na 2017 rok

Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  projekt  uchwały  był  omawiany  na 
posiedzeniach komisji Rady Miejskiej. Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 
Następnie  wystąpił  z  wnioskiem o  podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmian  w  budżecie  Miasta 
i Gminy Miłomłyn na 2017 rok.

„Za” podjęciem uchwały głosowało 8 radnych, „przeciw” 0, „wstrzymał się” 1 radny.

Przewodniczący Rady stwierdził,  że  uchwała w sprawie  zmian w budżecie  Miasta 
i Gminy Miłomłyn na 2017 rok została podjęta.

Uchwała Nr XXXVII/214/2017
wg załącznika Nr 13 do protokołu.

Adn. pkt 7. Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych oraz sołtysów.

Przewodniczący Rady Miejskiej  Radosław Gross  poinformował,  że  odpowiedzi  na 
interpelacje i zapytania zostały udzielone w punkcie 3. Interpelacje i zapytania radnych oraz 
sołtysów.

Adn. pkt 8. Wolne wnioski i informacje.

W tym momencie Przewodniczący Rady przywitał przybyłą na sesję Panią Małgorzatę 
Ostrowską Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych w Ostródzie.

Radny Grzegorz  Żmijewski  poinformował  Panią  Dyrektor  ZDP,  że  na  sesję  Rady 
przybyła delegacja mieszkańców Liksajn. Liczyli,  że na sesję przybędzie również Starosta 
Ostródzki.  Mieszkańcy  chcą  zadać  wiele  pytania  odnośnie  remontu  drogi  w  Liksajnach. 
Zapytał,  czy powiat ostródzki ma koncepcję remontu drogi w Liksajnach,  czy w dalszym 
ciągu jej remont będzie przekładany na kolejne lata. Jak Pani Dyrektor ZDP widzi tę sprawę. 

Radny Marek Grzęda przypomniał o potrzebie remontu nawierzchni drogi powiatowej 
w Majdanach Wielkich.  

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych, Pani Małgorzata Ostrowska poinformowała, że 
jest  tylko  organem wykonawczym,  czyli  co  Zarząd  i  Rada  Powiatru  postanowią,  to  ona 
wykonuje. Na dzień dzisiejszy powiat przyjął zasadę, że współpracuje z samorządami gminy. 
Tam, gdzie  jest  możliwość pomocy ze strony gminy,  tam jest  większa szansa wykonania 
danych dróg. Powiat sam z własnych środków nie jest w stanie udźwignąć remontu dróg. 
W tej chwili w planach nie ma ujętego remontu drogi w Liksajnach.  Co roku we wrześniu 
jest  opracowywany  plan  naprawy  dróg  powiatowych  na  przyszły  rok.  Zarząd  Dróg 
Powiatowych  zgłasza  propozycje  do  planów,  które  są  niestety  na  kwotę  200  mln  zł. 
W związku z tym Zarząd i Rada Powiatu mają problem, co wybrać z tych zadań na dany rok, 
bo wiadomo, że wszystkiego nie da się zrobić. Powstał problem, jak stara droga E 7  przeszła 
we władanie gminy. W tej chwili na tę drogę powiat nie może uzyskać środków z zewnątrz, 
ponieważ  droga  nie  ma  połączenia  z  drogą  wyższej  kategorii.  Zazwyczaj  w  każdych 
programach jakiekolwiek są tworzone pierwszy warunek, to połączenie drogi z drogą wyższej 
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kategorii.  Powiat  nie  ma już możliwości  uzyskania  dofinansowania ze  środków unijnych. 
Jedyne co było możliwe, to powiat uzyskał dofinansowania z Programu Rozwoju Obszarów 
Wiejskich  do  remontu  drogi  powiatowej  Bramka-Bożęcin.  Natomiast  uzyskanie 
dofinansowania do remontu drogi z Programu Dróg Lokalnych Gminnych i Powiatowych jest 
uwarunkowane powiązaniem drogi z drogą wyższej kategorii.  Dlatego powiat nie otrzyma 
dofinansowania z zewnątrz na remont tej drogi. Opracowana dokumentacja na naprawę drogi 
w  Liksajnach  obejmuje  remont  drogi  w  samej  wsi,  czyli  tam,  gdzie  jest  nawierzchnia 
brukowa.  Wiedząc,  że  jest  problem  braku  środków  na  remont  tej  drogi  wykorzystała 
możliwość  naprawy  drogi  w  niektórych  miejscach  frezowiną  pozyskaną  z  drogi  E  7. 
Kosztorys remontu drogi w Liksajnach opiewa na ponad 2 mln zł. Wspomniała, że wspólnie 
ze Starostą Ostródzkim i Burmistrzem Miasta i Gminy Miłomłyn uczestniczyła w spotkaniu 
z Nadleśniczym Nadleśnictwa Miłomłyn w sprawie możliwości dofinansowania remontu tej 
drogi ze środków Lasów Państwowych. Nadleśniczy zadeklarował, że zasięgnie informacji, 
czy byłaby możliwość uzyskania dofinansowania na tę drogę oraz most znajdujący się w jej 
ciągu. Nie wie, czy uda jej się jeszcze pozyskać frezowinę. Jeśli chodzi o nawierzchnię drogi 
w Majdanach Wielkich, to również zna jej stan techniczny. Na dzień dzisiejszy nie wie, czy 
znajdą  się  środki.  W międzyczasie  powiat  składał  wnioski  o  dofinansowanie  rozbudowy 
szpitala  w  Ostródzie.  Powiat  ma  zagwarantowane  w  stu  procentach  własne  środki  na  tę 
inwestycję. Jeżeli otrzyma dofinansowanie, to być może pojawi się jakaś szansa, że zwolnią 
się jakieś środki. Dlatego przy najbliższej okazji jeżeli będzie taka możliwość, to ponownie 
będzie  można  rozważyć  ten  temat.  Chciałaby  jak  najwięcej  wyremontować  dróg 
powiatowych,  ale  są  ograniczenia  z  uwagi  na  brak  środków.  Na koniec  odnosząc  się  do 
kwestii dofinansowania remontów dróg powiatowych ze środków zewnętrznych dodała, że 
dużym utrudnieniem są niestałe przepisy określające warunki i kryteria dofinansowań.

Przewodniczący  Rady Miejskiej  Radosław  Gross  poinformował,  że  oprócz  dwóch 
dróg  powiatowych  na  terenie  gminy,  o  których  mowa,  naprawy  wymaga  jeszcze 
dwukilometrowy odcinek  drogi  Boguszewo-Samborowo i  droga Miłomłyn-Tarda.  Zapytał, 
czy powiat ma w planach remont tych dróg.

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych, Pani Małgorzata Ostrowska poinformowała, że 
remontu wymaga również trzeci, końcowy odcinek drogi do Zalewa. Ma zrobioną kalkulacje 
i przedstawia ją Zarządowi Powiatu, ale nie wie, czy otrzyma na to środki. Zapewniła, że jak 
powiat będzie miał środki, to na pewno ponownie będzie przedstawiać na Zarządzie temat 
remontu tych dróg.

Mieszkanka Liksajn, Pani Grażyna Żmijewska podziękowała Pani Dyrektor ZDP za 
naprawienie  destruktem  drogi  w  Liksajnach.  Zapytała  dlaczego,  kiedy  była  budowana 
„siódemka” koło Liksajn destrukt wywożono na inne drogi. Natomiast jak budowa przesunęła 
się kilka kilometrów w stronę Miłomłyna, to destrukt zaczęto przywozić na drogę do Liksajn. 
Myśli, że logiczniej i taniej byłoby zrywać destrukt z drogi przy Liksajnach i przywozić go na 
drogę we wsi,  niż przywozić go z okolic Miłomłyna.  Następnie poinformowała,  że droga 
w Liksajnach na odcinku między leśniczówką a mostem na kanale w miejscu zakrętu jest 
zarośnięta krzakami, co maksymalnie ogranicza widoczność i zagraża bezpieczeństwu osób 
poruszających się po tej drodze. 

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych, Pani Małgorzata Ostrowska przyznała rację, że 
logika powinna być. Stwierdziła, że logika byłaby gdyby był jeden zarządca dróg. Nie ma 
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wpływu  na  to,  kiedy  Generalna  Dyrekcja  Dróg  Krajowych  postanowi  przeznaczyć 
jakikolwiek  destrukt.  ZDP  występuje  z  pismami  o  przeznaczenie  bardzo  dużej  ilości 
destruktu, a dostaje tylko małą ilość. Część tego destruktu jest wywożona do innych gmin. 
ZDP wielokrotnie interweniował w tej sprawie do dyrektora Oddziału GDDK z Olsztyna. 

Jeśli chodzi o sprawę odkrzaczenia drogi w Liksajnach, to sprawdzi to. Na pewno jest 
tam problem z szerokością pasa drogowego. Poza pasem drogowym ZDP nie może wycinać 
krzaków. ZDP postara się odkrzaczyć drogę w tym miejscu, aczkolwiek nie ma tyle środków 
na bieżące utrzymanie dróg, by zlecić to na zewnątrz. Zostanie to wykonane przez własnych 
pracowników. Nie wie,  czy uprzątnięcie pasa drogi można będzie dokonać w najbliższym 
czasie, gdyż wszyscy pracownicy są skierowani do pracy w Grunwaldzie, gdzie odbędą się 
obchody bitwy pod Grunwaldem.

Sołtys Sołectwa Liwa, Pani Waleria Pękala zwróciła się z prośbą o odkrzaczenie drogi 
do Liwy w okolicach mostu na kanale w celu poprawy widoczności.

Mieszkanka  Liksajn,  Pani  Bożena  Milewska  zwróciła  uwagę,  że  most  na  kanale 
w  Liksajnach  nie  jest  oznakowany ani  pomalowany.  Jej  zdaniem brakuje  także  barierek 
zabezpieczających pobocza bezpośrednio przed mostem, co zagraża bezpieczeństwu osób tam 
poruszających się. Nawet nie jest pomalowany farbą odblaskową. Jak można tak lekceważyć 
ludzi.  

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych, Pani Małgorzata Ostrowska stwierdziła, że to 
nie  jest  lekceważenie,  tylko  kwestia  braku  wystarczającej  ilości  środków  i  przerobu 
pracowników. Co jakiś czas bariery na pewno są odmalowane.

Sołtys Sołectwa Majdany Wielkie, Pani Elżbieta Kucińska zwróciła uwagę na potrzebę 
wycięcia krzaków przy drodze między Wólką Majdańską a Majdanami Wielkimi. Stwierdziła, 
że  łatanie  dziur  w  nawierzchni  drogi  w  Majdanach  Wielkich,  to  wyrzucanie  pieniędzy 
w błoto. Dziury są załatane, a po kilku godzinach materiał jest usunięty przez pojazdy, które 
jeżdżą  po  tej  drodze.  Gdyby  policzyć  pieniądze  wydane  przez  lata  na  łatanie  dziur 
w nawierzchni tej drogi, to już dawno byłoby położone 800 metrów nawierzchni asfaltowej 
z chodnikami po bokach. 

Dyrektor  Zarządu Dróg Powiatowych,  Pani  Małgorzata  Ostrowska odniosła  się  do 
sprawy remontów cząstkowych dróg. Należy wziąć pod uwagę, że dróg bitumicznych powiat 
ma  ok. 550 km,  których ubytki  musi  corocznie  uzupełniać.  Skupienie  się  na  generalnym 
remoncie  jednego  krótkiego  odcinka  pozbawiłoby  powiat  środków  na  wspomniane 
uzupełnienia innych dróg. W związku z tym nie ma takiej opcji, by przestać to wykonywać na 
bieżąco, gdyż to jest jedyny sposób, żeby te drogi jeszcze utrzymać w całości. W przeciwnym 
wypadku drogi rozleciałyby się, żadnej podbudowy by nie było. Koszt remontu cząstkowego 
1  m2  nawierzchni  dróg  gresami  i  emulsją  wynosi  w  granicach  20  zł,  a  remont  masą 
bitumiczną ok. 150 zł. Nie na każdej drodze można dokonać remontu nawierzchni masą, gdyż 
tam nie mógłby wjechać walec, gdyż jeszcze bardziej zniszczyłby drogę. W jednym roku nie 
da się naprawić wszystkich dróg. Faktem jest, że są za małe środki na drogi. ZDP oraz Zarząd 
Powiatu starają się wykorzystywać wszystkie możliwości pozyskiwania środków z zewnątrz. 

Pani  Bożena  Milewska  poinformowała,  że  ostatnio  w  Liksajnach  łatano  dziury 
w  nawierzchni  drogi.  Prace  te  były  nadzorowane  przez  kierownika.  Zapytała,  czy  ktoś 
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sprawdza tego kierownika. Jak można przypilnować taki odbiór prac?. Dziury w nawierzchni 
drogi przy sklepie zostały nierówno załatane.  Został  zmarnowany materiał.  To są również 
pieniądze podatników. Zapytała, kiedy będzie pomalowany most na kanale farbą odblaskową.

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych, Pani Małgorzata Ostrowska poinformowała, że 
most nie musi być malowany farbą odblaskową. Most maluje się w celu zapobiegnięcia jego 
rdzewieniu.  Poinformowała,  że  ZDP  ma  taki  budżet,  jaki  otrzyma  od  Rady  Powiatu. 
W mieście Miłomłyn, dzięki jej gospodarności i negocjacjom z firmą Budimex wykonano 
nakładkę  bitumiczną  na  drodze  powiatowej.  Część  krawężników  w  Miłomłynie  ZDP 
wymienił  sam,  do  wymiany  części  krawężników  w  ubiegłym  roku  dołożyła  gmina, 
a przełożenie niektórych chodników i wymiana krawężników na nowe nie była z pieniędzy 
ZDP.  Firma  Energa  wystąpiła  z  wnioskiem do  ZDP o  ułożenie  kabla  elektrycznego 
w  chodniku.  Postawiła  im  warunek,  że  wyrazi  na  to  zgodę,  w  zamian  za  przełożenie 
chodnika,  w miejscu chodnika z masy bitumicznej ułożenie kostki polbrukowej i nowych 
krawężników. W związku z tym, to nie jest niegospodarność, jeżeli zdobyła prawie 700 tys. zł 
z zewnątrz, ale nie da się tego zrobić we wszystkich miejscowościach. Ponadto dodała, że 
w tym roku  z   budżetu  na  remont  dróg  zabrano 3 mln  zł,  co  utrudnia  utrzymanie  dróg 
w należytym stanie technicznym. 

Sekretarz Miasta i Gminy Ryszard Portka przypomniał w imieniu dwóch mieszkańców 
o  wykonaniu  wjazdów  do  posesji,  znajdujących  się  po  lewej  stronie  drogi  do  Liwy  za 
mostem.  

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych, Pani Małgorzata Ostrowska poinformowała, że 
zgodnie z ustawą wykonanie zjazdu z drogi do posesji, to jest zadanie jej właściciela. Jedynie 
jeżeli jest przebudowa drogi, to ZDP jest zobligowany wykonać zjazd do posesji, które się 
mieszczą w pasie drogowym. 

Następnie  zabrała  głos  Pani  Renata  Borsukowicz,  nowy  nabywca  ośrodka 
wypoczynkowego w Liksajnach. Poinformowała, że do Liksajn przyjeżdża od 26 lat i ta droga 
przez te lata nic się nie zmieniła. Uważa, że destrukt został położony na drodze przy sklepie 
wadliwie.  Zwróciła również uwagę na zakrzaczoną drogę na zakręcie koło leśniczówki, co 
ogranicza widoczność i zagraża bezpieczeństwu osób korzystających z drogi. Most na kanale 
nie  jest  przystosowany,  by  jeździł  po  nim  ciężki  sprzęt.  Jednak  drewno  z  lasu   trzeba 
wywieźć.  Nie ma warunków, żeby wywieźć je  inną drogą.  W związku z  tym należałoby 
wzmocnić i wyremontować drogę. 

Pani Grażyna Żmijewska poinformowała, że po drodze w Liksajnach jeżdżą nie tylko 
samochody wywożące  drewno  z  lasu.  Codziennie  tą  drogą  jeżdżą  ciężkie  samochody ze 
sprzętem i materiałami budowlanymi. 

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych, Pani Małgorzata Ostrowska poinformowała, że 
często  wysyła  pisma  do  policji  i  Inspekcji  Transportu  Drogowego  z  prośbą  o  kontrolę 
pojazdów  poruszających  się  po  drogach  powiatowych.  Na  drogach  są  postawione  znaki 
drogowe ograniczające tonaż pojazdów i nikt ich nie przestrzega. 

Sołtys Sołectwa Liksajny, Pani Donela Zegadło poinformowała, że prace na drodze 
w Liksajnach wykonywane są nie tak jak trzeba. Przykładem tego jest próba naprawy przez 
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pracowników  ZDP  zarwanego  przepustu  w  drodze  w  pobliżu  jej  posesji.  Pracownicy 
przyjechali bez należytego sprzętu i bez materiału. Ostatecznie nie wiadomo, czy zostało to 
dobrze  naprawione. Mieszkańcy  wsi  mają  ciągle  pretensje  o  wycięte  lipy  wzdłuż  drogi 
w Liksajnach, które mogły rosnąć. Obecnie nie ma lip i nie ma drogi. 

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych, Pani Małgorzata Ostrowska poinformowała, iż 
wie,  że  jak coś  jest  uszkodzone,  to  powinno się  to usunąć i  wymienić  na nowe, ale  pod 
warunkiem, że są na to pieniądze. W Liksajnach jest problem z odwodnieniem miejscowości. 
Dlatego w dokumentacji na remont drogi było projektowane odwodnienie. Jeżeli ZDP nie 
otrzyma środków na wykonanie całego zadania, to również  nie ma środków na wykonanie 
odwodnienia. Pracownicy ZDP jadą, chcą cokolwiek pomóc, a że nie ma urządzeń, nie ma 
deszczówki w całej  miejscowości,  to co z tą wodą mają zrobić.  ZDP nie ma środków na 
przebudowę systemu odwadniającego. 

Sołtys Sołectwa Liksajny, Pani Donela Zegadło zwróciła uwagę, że słyszy to samo od 
50 lat.

Radny  Franciszek  Brzozowski  stwierdził,  że  wiadomo,  iż  ze  zmianą  kadencji 
zmieniają  się  priorytety. Na  dzień  dzisiejszy  droga  w  Liksajnach  nie  jest  najwyższym 
priorytetem. Nie  ma  już  żadnych  środków finansowych,  żeby tą  drogę  zrobić. Myśli,  że 
należy zastanowić się nad ewentualnymi możliwościami szukania  partnerów, partycypacji, 
czy środków finansowych na wykonanie tej drogi. W związku z tym zapytał, czy ewentualna 
zmiana  klasyfikacji  tej  drogi  na  drogę  gminną  i  zamiana  starej  „siódemki”  na  drogę 
powiatową spowodowałaby umożliwienie uzyskania jakichś środków. Wydaje mu się, że ten 
pomysł  byłby bardzo dobry. Zmiana klasyfikacji drogi powoduje zwiększenie punktów przy 
ewentualnym wnioskowaniu.

Dyrektor  Zarządu  Dróg  Powiatowych,  Pani  Małgorzata  Ostrowska  stwierdziła,  że 
wówczas dopiero byłaby możliwość złożenia wniosku o dofinansowanie. Jeżeli obecnie nie 
ma połączenia, to nawet nie ma co składać wniosku. Rozmawiała wcześniej z Burmistrzem 
o  tym,  że  gdyby  „siódemka”  została  w  zasobach  powiatu,  a  gmina  przejęłaby  drogę 
w  Liksajnach,  to  byłaby  możliwość  złożenia  takiego  wniosku.  Jedynie  podjęli  rozmowy 
z  Nadleśnictwem  w  sprawie  uzyskania  dofinansowania  remontu  tej  drogi.  Jako 
przewodnicząca  dyrektorów Zarządców Dróg Powiatowych w Województwie  Warmińsko-
Mazurskim otrzymała do zaopiniowania przepisy odnośnie sposobu podziału i przyznawania 
punktacji przy wnioskowaniu o dofinansowanie remontu dróg. Biorąc pod uwagę te przepisy 
nie jest w stanie wcześniej przewidzieć, kto i jakie punktacje uzyska. Proponowane punkty 
zależą od wielu czynników, m. in. od dochodu powiatu. Zakwestionowała to w tej  opinii, 
gdyż jak to się ma do ilości dróg na danym powiecie. Uważa, że branie pod uwagę dochodu 
powiatu będzie krzywdzące. Pod uwagę była brana również punktacja za bezpieczeństwo. 

Radny Franciszek Brzozowski zapytał Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych, Panią 
Małgorzatę Ostrowską, czy jej zdaniem pomysł zamiany dróg jest dobry.  

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych, Pani Małgorzata Ostrowska poinformowała, że 
nie jest w stanie tego przewidzieć. Dodała, że w przypadku zamiany drogi uchwały muszą 
być podjęte do końca III kwartału, a w życie wchodzą dopiero 1 stycznia. Jeżeli zostałoby to 
podjęte, to i tak teraz nie można by złożyć wniosku o dofinansowanie, gdyż termin na to jest 
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do połowy września.

Radny Marek Grzęda odniósł się do pomysłu zamiany drogi. Uważa, iż to jest taki 
pomysł, że jak właściciel drogi nie może sobie naprawić drogi, to mówi zróbcie sobie sami 
Gmina ma przejąć drogę i sama sobie ją naprawić, kiedy nie ma na to pieniędzy. 

W tym czasie sesję Rady opuścił radny Mirosław Ruczyński.

Radny Marek Grzęda stwierdził, że przejęcie drogi przez gminę, która nie ma środków na jej 
naprawę nie ma sensu. Co z tego, że gmina otrzymałaby dofinansowanie do remontu drogi, skoro nie 
miałaby później środków na jej utrzymanie. Mieszkańców tych miejscowości bulwersuje to, że muszą 
jeździć  po  takich  drogach.  Adresatem  tych  żali  powinno  być Starostwo.  Radni  i  mieszkańcy 
oczekiwali przybycia Starosty na sesję Rady. Myśli, że wszyscy tu obecni powinni pojechać na sesję 
Rady Powiatu  i  prosić  Starostę  oraz  Zarząd  Powiatu,  by przeznaczono więcej  środków na  drogi 
powiatowe w gminie Miłomłyn.  

Radny Grzegorz  Żmijewski  w odniesieniu  do  propozycji  radnego  w sprawie  wyjazdu  do 
powiatu, poinformował, że mieszkańcy Liksajn byli tam w tej sprawie już dwa razy i nie ma już sensu 
więcej interweniować. Nie bez powodu pytał Panią Dyrektor ZDP o koncepcję Starostwa w sprawie 
remontu drogi w Liksajnach,  bo ta koncepcja została mu przedłożona na piśmie. W tym momencie 
odczytał pisma  od  Starosty.  Następnie  zwrócił  się  do  dyrektor  ZDP:  „Niech  się  pani  nie  dziwi 
klimatowi  spotkania.  Ten  klimat  nie  może  być  inny.  Ludzie  mają  uzasadnione  pretensje.  Starosta 
ostródzki lekceważy nie tylko tą miejscowość, nie przychodząc drugi raz na spotkanie, ale lekceważy 
wyborców w całej Gminie Miłomłyn”.

Przewodniczący Rady Miejskiej Radosław Gross poinformował, że nieobecność Starosty na 
tej  sesji  jest  niezależna  od  niego.  Nieobecność  w  dniu  dzisiejszym  jest  spowodowana  wizytą 
wiceministra spraw wewnętrznych i administracji Pana Jarosława Zielińskiego. 

Radny Grzegorz Żmijewski stwierdził, że to rozumie, ale wystarczyło wysłać Wicestarostę, 
bądź przewodniczącego Rady Powiatu, którzy podejmują decyzje, niechby się tłumaczyli, a nie panią 
dyrektor ZDP, która jest realizatorem tych decyzji.

Dyrektor  Zarządu  Dróg  Powiatowych,  Pani  Małgorzata  Ostrowska  zapewniła,  że 
nieobecność  Starosty  na  tej  i  poprzedniej  sesji  Rady  nie  było  to  lekceważenie  Rady 
i mieszkańców. Spowodowana jest innymi obowiązkami. 

Mieszkanka Liksajn, Pani Marianna Ziulewska poinformowała, że w Liksajnach mieszka od 
urodzenia. W latach 80 była radną Gminnej Rady Narodowej. Za tamtych czasów droga w Liksajnach 
była drogą  wojewódzką. Wówczas były dokonywane pomiary w kierunku remontu drogi. Obecnie 
skończyła 60 lat, a stan drogi jest bez zmian. 

Radny Grzegorz Żmijewski zwrócił się z prośbą do Pani Dyrektor ZDP, by zapytała Starostę, 
co musiałoby się złego stać na drodze w Liksajnach, żeby z Zarządem Powiatu zastanowił się nad jej 
remontem, bo my wszystkie możliwości samorządowe wykorzystaliśmy. Starosta nie ma koncepcji na 
naprawę tej drogi. Odpowiedzi na pisma są skopiowane albo  żenujące. 

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych, Pani Małgorzata Ostrowska poinformowała, iż 
nie można powiedzieć, że Starosta nie myśli o drodze w Liksajnach. Przykładem tego, że interesuje 
się nią było spotkanie Burmistrza i Starosty u Nadleśniczego Nadleśnictwa Miłomłyn. Teraz czekają 
na informacje, czy ewentualnie jakieś środki z funduszu leśnego mogłyby być przeznaczone na tę 
drogę. Potem będą dalsze rozmowy.  Dopóki nie będzie tej informacji, to Starosta nie wie, w jakim 
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kierunku iść.

Radny Grzegorz Żmijewski zwrócił uwagę, że Nadleśnictwo nie może wyasygnować żadnych 
środków, dopóki Starosta nie przedstawi koncepcji na remont drogi. Tej koncepcji na dzień dzisiejszy 
nie  ma.  Jeżeli  chce,  żeby  sprawa  dofinansowania  była  rozpatrywana  w  przyszłym  roku  przez 
Dyrektora Generalnego Lasów Państwowych, to tą koncepcję powinien przedstawić do września br. 

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych Pani Małgorzata Ostrowska dokumentacja  jest 
tylko na remont drogi biegnącej tylko przez miejscowość, a dofinansowanie z Nadleśnictwa powinno 
być  na  przebudowę  drogi  na  odcinku  od  starej  „siódemki”  aż  do  mostu  na  kanale.  Aby  robić 
dokumentacje, trzeba wiedzieć, czy jest szansa na dofinansowanie ze strony Lasów Państwowych. Pan 
Nadleśniczy miał się w tej sprawie zorientować. 

Radny Marek Grzęda w odniesieniu do wcześniejszej wypowiedzi radnego F. Brzozowskiego 
zwrócił  uwagę,  że  droga  w  Liksajnach  nie  zniszczyła  się  za  kadencji  obecnego  Starosty.  Drogi 
zniszczyły się dawno temu. Poprzedni Zarząd Powiatu też nic nie zrobił w kierunku remontu tych 
dróg. 

Radna  Zdzisława  Milkowska  poinformowała,  że  radną  jest  7  kadencję  i  problem  drogi 
w Liksajnach toczy się od tylu lat.

Pani Bożena Milewska zwróciła się z prośbą do Pani Dyrektor ZDP o przekazanie Staroście 
propozycji przyjazdu delegacji mieszkańców Liksajn do niego w sprawie drogi w Liksajnach, skoro 
nie mógł przybyć na sesję Rady. 

W dalszym ciągu obrad radna Zdzisława Milkowska zgłosiła do Pani Dyrektor ZDP, że pod 
mostem na ul.  Twardej  w Miłomłynie źle położono chodnik, a na te prace jest  jeszcze gwarancja 
wykonawcy. 

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych, Pani Małgorzata Ostrowska poinformowała, że 
tę interpelację należy zgłosić do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej  Radosław Gross  przekazał  w imieniu radnego Mirosława 
Ruczyńskiego  sprawę  wadliwego  wykonania  odwodnienia  na  nowo  położonej  nawierzchni  na 
przeciwko biblioteki w Miłomłynie.  

Burmistrz Miasta i Gminy Stanisław Siwkowski poinformował, że Pani Dyrektor ZDP zna tę 
sprawę.

Burmistrz Miasta i Gminy poinformował, że wcześniej na sesji, jeszcze pod nieobecność Pani 
Dyrektor ZDP radny zadał pytanie w sprawie naprawy drogi powiatowej Liksajny-Dziśnity. Zastępca 
dyrektora ZDP zna tę sprawę. Drogę zniszczyła osoba wywożąca drewno z lasu. Sprawca jest znany. 
Do dnia dzisiejszego droga nie została jeszcze naprawiona. Prosi więc o jej naprawę. 

Następnie Burmistrz Miasta i Gminy Stanisław Siwkowski poinformował, że Rada Powiatu 
zatwierdza  plan naprawy dróg powiatowych. Uważa, że ten plan trzeba uaktualnić. Myśli, że naprawa 
drogi w Liksajnach jest bliżej niż dalej. Widzi szanse na dofinansowanie remontu drogi przez gminę 
Miłomłyn.  Przypomniał  też,  że  jest  opracowana  przez  powiat  dokumentacja  na  naprawę  drogi 
w Tardzie.

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych, Pani Małgorzata Ostrowska poinformowała, że drogi 
na  które  została  opracowana  już  dokumentacja  są  ujęte  w  wieloletnim  planie  remontu  dróg 
powiatowych. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął dyskusję na temat remontów dróg powiatowych na 
terenie gminy Miłomłyn. 

Następnie  Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  Rada  otrzymała  do  informacji  pismo 
mieszkańców ul.  Słonecznej  i  ul.  Ostródzkiej  w Miłomłynie  odnośnie uciążliwości  spowodowanej 
działalnością  firmy Metec,  która wpływa na budynki  (drgania).  Mieszkańcy złożyli  w tej  sprawie 
petycję  do  Powiatowego  Inspektoratu  Nadzoru  Budowlanego  w  Ostródzie  i  Powiatowej  Stacji 
Sanitarno-Epidemiologicznej. Pismo będzie dostępne w Biurze Obsługi Rady.

Radny Grzegorz Żmijewski  zaprosił  w imieniu swoim i sołectwa Liksajny na imprezę pn. 
„Noc wianków”, która odbędzie się 1 lipca br.  przy świetlicy w Liksajnach. Rozpoczęcie imprezy 
planowane jest na godz. 17.00.

Adn.  pkt  9. W  związku  z  wyczerpaniem  porządku  XXXVIII  sesji  Rady  Miejskiej 
Przewodniczący dokonał zamknięcia obrad.

Na tym protokół zakończono.
Protokółowała: Przewodniczący Rady Miejskiej
K. Staszyńska Radosław Gross
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